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摘要：采用生物化学的方法对兰科药用植物金线莲Anoectochilusformosanus Hayata原生质体的分离进行了试验探

讨．结果表明，从金线莲叶片组织分离原生质体的效率很高，以含有w=1％的Macerozyme R．10和w=2％的Cel-

lurase ONOZUKA R-10的酶解溶液进行5~6 h的处理，可以从1 g鲜质量的嫩叶材料得到820万个以上的原生

质体．
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             Isolation of Protoplasts of Anoectochilus formosanus
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Abstract: Isolation of protoplasts of Anoectochilus formosanus, a medicinal plant belonging to the orchid

family was investigated using biochemical method. Results of the experiments indicate that the isolation of

protoplasts from leaf tissues of A. formosanus was very efficient, with an enzyme solution of w = 1% Mac-

erozyme R-10 and w = 2% Cellurase ONOZUKA R-10, as many as 8.2 x 106 protoplasts could be isola-

ted within 5-6 h of treatment from 1 g fresh leaf tissues.
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